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Z Á P I S N I C A 

 

Zo 4. riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrachove  konaného  

dňa 30.3.2023 v zasadačke Obecného úradu v Hrachove o 17,00 hod 

 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––- 

 

 

 

 

P r í t o m n í   poslanci OZ:             podľa prezenčnej listiny 

N e p r í t o m n í   poslanci OZ:       Ing. Miroslav Badinka, Iveta Valentová 

Ď a l š í   prítomný:                            podľa prezenčnej listiny  

 

 

 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie  zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu záverečného účtu obce Hrachovo za rok 

2022 

6. Schválenie záverečného účtu obce Hrachovo za rok 2022 

7. Úprava rozpočtu Základnej školy s MŠ Sama Vozára  Hrachovo k 31.3.2023 

8. Úprava rozpočtu obce Hrachovo k 31.3.2023 

9. Rôzne 

10. Záver 
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ROKOVANIE: 

 

K bodu č. 1 - Otvorenie zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 
Zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Hrachovo (ďalej len OZ) otvoril starosta obce 

Ondrej Knechta (ďalej len starosta) a privítal poslancov. Uviedol, že 4. riadne zasadnutie bolo 

zvolané v zmysle zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. 

Skonštatoval, že z celkového počtu 7 poslancov je prítomných 5 poslancova dvaja sa 

ospravedlnili,  obecné zastupiteľstvo je spôsobilé právoplatne sa uznášať. 

Starosta predniesol navrhovaný program zasadnutia a  požiadal poslancov o jeho 

doplnenie, resp. pozmenenie. K programu neboli vznesené žiadne pripomienky, starosta dal 

hlasovať za   schválenie programu. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Program bol jednohlasne schválený a bolo prijaté uznesenie  č. 38/03/2023 v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje program  program  4. zasadnutia OZ v Hrachove 

podľa pozvánky bez pripomienok 

 

K bodu č. 2 - Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Starosta určil za zapisovateľku p. Katarínu Marekovú a za overovateľov zápisnice poslancov 

Mateja Škvarku a Ondreja Vetráka. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove berie na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov 

uznesení a zápisnice poslancov p. Ondreja Vetráka a p. Mateja Škvarku. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo prijaté uznesenie č. 39/03/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

berie na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov uznesení 

a zápisnice poslancov p. Ondreja Vetráka a p. Mateja Škvarku. 

 

K bodu č. 3 - Voľba návrhovej komisie 
Starosta obce navrhol za členov návrhovej komisie poslancov JUDr. Zuzanu Kederovú a Mgr. 

Janu Liptákovú. Žiadne pozmeňujúce návrhy neboli. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné 

zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana Kederová  

a Mgr. Jana Liptáková. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 40/03/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

schvaľuje návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana Kederová  a Mgr. Jana Liptáková. 

 

K bodu č. 4 –  Kontrola plnenia uznesení 

Starosta obce vyhodnotil plnenie uznesenia z predchádzajúceho zasadnutia. Informoval 

obecné zastupiteľstvo, o priebehu plnenia Uznesenia č. 34/01/2023 bod b), ktorým bolo 

uložené hlavnej kontrolórke obce vykonať kontrolu vedenie evidencie účtovných dokladov 

(normovacie hárky, stravovacie listy, peňažný denník, objednávky, skladovacie karty) za 

obdobie II. polrok školského roka 2021-2022 a I. polrok školského roka 2022-2023 do 1. 

marca 2023. Uznesenie nebolo splnené, z dôvodu PN hlavnej kontrolórky. Uznesením č. 

37/01/2023, ktorým bolo uložené komisii výstavby a rozvoja obce  podať návrh na postup 

riešenia havarijného stavu v kuchyni školskej jedálne do 1.marca 2023, nebolo splnené. 

JUDr. Kederová dala návrh uznesenia: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove berie na vedomie 

plnenie uznesení č. 34/01/2023 bod b) a mení termín na 31.05.2023, č. 37/01/2023 a mení 

termín na 31.05.2023. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 42/03/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 
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berie na vedomie plnenie uznesení č. 34/01/2023 bod b) a mení termín na 31.05.2023, č.  

37/01/2023 a mení termín na 31.05.2023. 

JUDr. Kederová dodala, aby hlavná kontrolóra predložila aj plán kontrolnej činnosti na 1. aj 

druhý polrok, aby to bolo v poriadku. 

K bodu č. 5 a 6 - Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu záverečného účtu obce 

Hrachovo za rok 2022 a schválenie záverečného účtu obce Hrachovo za rok 2022 

Ing. Vývleková predniesla stanovisko hlavného kontrolóra: Návrh záverečného účtu obce za 

rok 2022 je spracovaný v súlade s príslušnými ustanoveniami § 16 zákona o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a obsahuje všetky predpísané náležitosti. Bol zverejnený 

najmenej 15 dní spôsobom obci obvyklým. Riadna účtovná závierka za rok 2022 sa 

v súčasnosti overuje audítorom ku dňu vydania tohto stanoviska nebola vypracovaná 

audítorská správa. Vzhľadom ku skutočnosti, že hospodársky výsledok bez finančných 

operácií po vylúčení oprávnených položiek je schodok, odporučila tento usporiadať 

z rezervného fondu. V z mysle § 16 ods. 10 zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy odporučila obecnému zastupiteľstvu uzatvoriť prerokovanie návrhu záverečného 

účtu obce Hrachovo za rok 2022 s výrokom celoročné hospodárenie bez výhrad. 

Ďalej uviedla, že vznikol schodok bežného a kapitálového rozpočtu po vylúčení 

nevyčerpaných prostriedkov zo štátneho rozpočtu vo výške 98 555,43 €, ale keďže finančné 

operácie boli prebytkové, čiže rozdiel medzi finančnými operáciami, ktoré predstavujú vo 

výške 196561,63 € mínus schodok, takže vznikol celkový rozpočet prebytkový. Tento 

prebytok vchádza do rezervného fondu vo výške 98 006,20 €.  

Starosta: Príjmy z predaja pozemkov držíme na účte a museli prejsť do rezervného fondu, 

potom sa použijú na dokončenie IBV. Opýtal sa či má niekto ešte otázky, keďže nikto 

nenamietal poprosil o návrh na uznesenie. 

JUDr. Kederová dala návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove a) berie na 

vedomie stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu záverečného účtu Obce Hrachovo za rok 

2022, b) schvaľuje Záverečný účet Obce Hrachovo za rok 2022 a celoročné hospodárenie bez 

výhrad, c) schvaľuje použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu rezervného 

fondu vo výške 98 006,20 €. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo prijaté  Uznesenie č. 41/03/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

a)   b e r i e    n a   v e d o m i e 
       stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu záverečného účtu Obce Hrachovo za rok 2022 

b)   s c h v a ľ u j e 

       Záverečný účet Obce Hrachovo za rok 2022 a celoročné hospodárenie bez výhrad 

c)    s c h v a ľ u j e 

      použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu rezervného fondu vo výške 

98 006,20 € 

 

K bodu č. 7 -  Úprava rozpočtu Základnej školy s MŠ Sama Vozára  Hrachovo k 

 31.3.2023 

Starosta vyzval Ing. Vývlekovú, aby vysvetlila o akú úpravu ide: v časti príjmy, a to príjmy 

z dobropisu za plyn 2 998,79 € a z dobropisu MŠ 1 608,32 €, celkom 4 607,11 €. V časti 

výdavky : normatívne finančné prostriedky na ZŠ prvého a druhého stupňa – 20 666,00 € 

a nenormatívne finančné prostriedky: dopravné, vzdelávanie v MŠ, príspevok pre sociálne 

znevýhodnené deti, lyžiarsky kurz, asistent učiteľa, škola v prírode vo výške 6 066,00 € 

a presuny z r. 2022 – ušetrené prostriedky cca. 33 tis., takže normatívne 28 150,52 €, 

nenormatívne: dopravné a predškoláci MŠ 3 621,83 € a presun dobropisu poistného ZŠ 20,82 

€.  Presuny celkom 34 791,56 €, čiže celkovo žiadajú o úpravu v časti výdavky + 20 191,96 €. 

JUDr. Kederová: príjmovú navýšiť o? 



5 

 

Ing. Vývleková: 4 607,11 € a výdavky 20 191,96 €. 

Starosta: presun prostriedkov vo výške  28 150,52 € sa použije na odmeny a na rekonštrukciu, 

napr. sociálnych zariadení alebo výmena podláh v triedach, do konca marca ich musia 

vyčerpať. Aby ich nemuseli vrátiť a schválili im nižší rozpočet. Ak dostanú prostriedky na 

energie zasa sa bude upravovať rozpočet. Spýtal sa či má niekto otázky k rozpočtu, nikto 

nemal už žiadnu otázku a JUDr. Kederová dala návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove schvaľuje úpravu rozpočtu Základnej školy s MŠ Sama Vozára Hrachovo  

k 31.03.2023. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 43/03/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

schvaľuje: úpravu rozpočtu Základnej školy s MŠ Sama Vozára Hrachovo k 31.03.2023 

nasledovne: 

Celkové príjmy po úprave celkom     57 207,11 Eur 

v tom: 

A. Bežné príjmy /200, 300/ po úprave celkom 57 207,11 Eur                                                       

B. Kapitálové príjmy /200, 300/ po úprave celkom 0,00 Eur                                                      

C. Príjmové finančné operácie /400, 500/ po úprave celkom 0,00 Eur 

Celkové výdavky po úprave celkom                                                            942 748,96 Eur 

v tom:  

A. Bežné výdavky /600/ po úprave celkom    942 748,96 Eur  

z toho úpravy v časti (funkčná klasifikácia): 

09.1.1.1 MŠ – originálne kompetencie    113 170,00 Eur 

09.1.1.1 MŠ – originálne kompetencie (predškoláci zo ŠR, FP 2022)  2 680,83 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP)   266 184,00 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP 2022)   11 574,29 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (dopravné 2022)  511,08 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (dobropis z plynu 2022)  1 239,46 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (dobropis z poistného 2022) 20,82 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP)  324 770,00 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP 2022)  19 575,02 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (dopravné 2022)  429,92 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (dobropis z plynu 2022)  1 759,33 Eur 

09.5.0. Školský klub detí – originálne kompetencie 42 950,00 Eur  

09.6.0.2 Školská jedáleň – originálne kompetencie 124 880,00 Eur  

10.4.0 Rodina a deti – prostriedky z ÚPSVaR na stravné 1 800,00 Eur                                         

10.7.0 Sociálna pomoc občanom v hmotnej a sociálnej núdzi – prostriedky  

z ÚPSVaR na školské potreby 250,00 Eur 

B. Kapitálové výdavky /700/ po úprave celkom 0,00 Eur  

C. Výdavkové finančné operácie /800/ po úprave celkom 0,00 Eur 

 

K bodu č. 8  - Úprava rozpočtu obce Hrachovo k 31.3.2023 
Ing. Vývleková : to čo sa upravuje pri škole sa musí upraviť aj pri obci, na prenesené, lebo 

u nás sú to príjmy. Zároveň nám treba upraviť -  prišiel preplatok za plyn aj elektriku 2 487,52 

€ a ešte treba upraviť účelovo určené prostriedky: na referendum, príspevok na výživu pre 

jednu pani zo Svetlej 180,00 €, za odídencov z Ukrajiny 680,00 € a čo bolo za MŠ u nich je to 

výdavok u nás je to príjem a ešte presuny medzi položkami,  vratka za stravné z ÚPSVaR, čo 

nevyčerpali vo výške 2 177,50 €,  stravné z minulého roka 3 286,00 € v školskej jedálni. Na 
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energetický audit sa spoluúčasť 5 % schválilo z rezervného fondu, ale zatiaľ zvyšok 7 492,08 

€ nám zatiaľ nerefundovali, až môžem, tak  by som  to upravila na naše zdroje kým nám to 

refundujú. Bude bežný rozpočet schodkový, lebo sú tam prostriedky z minulých rokov, ktoré 

sa zapájajú do príjmových operácií. 

Starosta: spýtal sa či poslanci súhlasia s týmito úpravami rozpočtu, poslanci súhlasili, JUDr. 

Kederová dala návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje úpravu 

rozpočtu Obce Hrachovo k 31.03.2023. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 46/03/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

schvaľuje úpravu rozpočtu Obce Hrachovo k 31.03.2023 nasledovne: 

Celkové príjmy po úprave celkom 1 264 378,73 Eur 

v tom: 

A. Bežné príjmy /200, 300/ po úprave celkom 1 136 475,15 Eur                                                       

B. Kapitálové príjmy /200, 300/ po úprave celkom 0,00 Eur                                                          

C. Príjmové finančné operácie /400, 500/ po úprave celkom 70 696,47 Eur 

Celkové výdavky po úprave celkom 316 340,67 Eur 

v tom:  

A. Bežné výdavky /600/ po úprave celkom  295 862,70 Eur  

z toho úpravy v časti (funkčná klasifikácia):  

01.1.1 Výkon a zákonodarné orgány               191 016,00 Eur 

01.1.2 Finančné a rozpočtové záležitosti 1 700,00 Eur 

01.3.3 Iné všeobecné služby (Matrika, REGOB, RA)                      4 598,15 Eur 

01.6.0 Všeobecné verejné služby inde neklasifikované 1 839,11 Eur 

02.2.0 Civilná ochrana                576,00 Eur 

03.2.0 Ochrana pred požiarmi 6 650,00 Eur 

04.6.0 Komunikácia 1 230,00 Eur.  

05.1.0 Nakladanie s odpadmi 31 000,00 Eur 

05.2.0 Nakladanie s odpadovými vodami 10 964,00 Eur 

05.3.0 Znižovanie znečisťovania 7 909,00 Eur  

05.6.0 Ochrana životného prostredia inde neklasifikované  2 080,00 Eur 

06.2.0 Rozvoj obcí 2 200,00 Eur 

06.4.0 Verejné osvetlenie 4 900,00 Eur 

06.6.0 Bývanie a občianska vybavenosť inde neklasifikované 16 274,94 Eur 

08.1.0 Rekreačné a športové služby 800,00 Eur 

08.2.0 Kultúrne služby 3 479,00 Eur 

08.4.0 Náboženské a iné spoločenské služby (Dom smútku, cintorín) 5 029,00 Eur 

10.4.0 Rodina a deti 2 177,50 Eur 

10.5.0 Nezamestnanosť  230,00 Eur   

10.7.0 Sociálna pomoc občanom v hmotnej a sociálnej núdzi 1 210,00 Eur                                      

B. Kapitálové výdavky /700/ po úprave celkom 22 877,97 Eur 

z toho úpravy v časti (funkčná klasifikácia):  

01.1.1. Výkon a zákonodarné orgány 2 400,00 Eur 

04.5.1 Cestná doprava 2 200,00 Eur 

06.2.0 Rozvoj obcí 15 777,97 Eur 

06.6.0 Bývanie a občianska vybavenosť inde neklasifikované 2 500,00 Eur 

C. Výdavkové finančné operácie /800/ po úprave celkom 0,00 Eur 
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K bodu č. 9  - Rôzne 
Starosta informoval: uznesením č. 36/01/2023 OZ súhlasilo s výrubom stromov v okolí ZŠ, p. 

Antalová sa vyjadrila, že ani by to nestihla a ani nedala súhlas na vypílenie toľkých stromov. 

Dovolila vypíliť 5 stromov s tým, že to bude len ako oznamovacia povinnosť. Do konca 

februára sa to stihlo vypíliť, tie čo boli najvážnejšie. Drevo sa popratalo, hrubé kmene sa 

nechali v kotolni v zdravotnom stredisku. 

 

- čo sa týka elektronickej evidencie v školskej jedálni  zisťoval u vedúcich školských jedální: 

v Ožďanoch vedúca povedala, že ten program má, ale ho nevyužíva a robí to ručne, lebo keď 

aj nahadzovala a mesiac dopredu dala niekomu šek, z toho keď deti neprišli do školy program   

by to mal odpočítať ale  to neurobil dobre, možno to nevie tak robiť. V Hnúšti vedúca má tiež 

program, ale to robí aj v programe aj ručne, lebo z Hačavi nezaplatia šek, prídu a zaplatia na 

príjmový doklad. Z Teplého Vrchu vedúca povedala, že to robí elektronicky a má tiež aj 

rómov. Je problém, že nie je prepojená evidencia dochádzky s ňou, lebo musí každý deň 

vyškrtnúť chýbajúce deti.  

P. Škvarka sa pýtal, že ako vznikol tento návrh, chceli to? 

JUDr. Kederová:  Nie, to bolo v opatreniach po kontrole. Nejednalo sa iba o elektronickú 

evidenciu platieb, ale aj množstvo iných čo sa má spracúvávať elektroniky podľa správy čo 

minule predkladal p. riaditeľ. Napr. zásoby, receptúry, normovanie jedál atď. 

Starosta: Pri kontrole bolo vytýkané viac bodov, p. riaditeľ v správe uviedol, že čo on vedel 

skontroloval a boli splnené, ako dochádzka, hygiena, vypracovanie vnútorných smerníc atď. 

K ostatným vytknutým veciam sa nevedel vyjadriť, lebo nemá znalosti na to bola určená 

hlavná kontrolórka aby zistila, ktoré chyby sú ešte tam a neodstránili sa. Kontrolu vykoná do 

konca mája. Jedna s tých ďalších bodov bolo elektronické vedenie  evidencie  aj stravníkov. 

Preto volal do troch škôl a zisťoval či vedú evidenciu elektronicky.  

JUDr. Kederová: to nie je možnosť, zákon priamo stanovuje, že musia to robiť tak. Čím ďalej, 

tým viac sa bude a musí sa s tým vysporiadať. Keby prišla nejaká kontrola, nie to dané 

možnosť, ale je to zákonom stanovená povinnosť, ale nejedná sa len o evidenciu platieb. 

Starosta: dostal aj kontakt na p. Hronca, ktorý im robí ítečkára, nech pozrie náš program 

v škole či sa to dá prepojiť, lebo sú dva programy.  

JUDr. Kederová: P. Trochová jej to ukazovala. 

Starosta: P. vedúca z Teplého Vrchu povedala, že ona je v tomto veľmi slabá a že ona to 

jediná z kolegýň robí, ona to vie. 

P. Vetrák: sú aj šikovnejší aj menej šikovný ľudia. Keď mal robiť vedúceho technického 

oddelenia, nechcel to zobrať, lebo boli tam výpočty napr. zvislého dopravného značenia, to 

nebola jednoduchá vec Vždy poobede to robili spoločne aj s riaditeľom, lebo to sám 

nedokázal robiť. Sú niektoré veci aj v počítači, ktoré nie každý zvládne. 

JUDr. Kederová: má osobnú skúsenosť aj v soc. poisťovni, vždy sa programy menili, lebo 

zákony sa menili. Starších zamestnancov ani nezaťažovala, ale tu nie je len  ten problém.  

Myslí si, že či hlavná kontrolórka to bude vedieť skontrolovať, p. riaditeľ už volal aj p. 

Trochovú, lebo to musí byť človek, ktorý sa do toho vyzná. Ale je mladá musí sa učiť, musí 

to robiť. 

P. Škvarka: keď sa to dá, tak musí robiť, však sa s tým stretávame denne každý v robote, že 

prichádzajú nové veci a musí sa to robiť. Myslí si, že hlavne p. riaditeľ by sa s tým mal 

zaoberať, keď on povie, že to chce aby tak bolo, tak potom nie je čo diskutovať. 

 

Starosta potom prečítal žiadosť o finančnú pomoc od evanjelickej cirkvi na opravu národnej 

kultúrnej pamiatky v našej obci: ide o praskliny v múroch, ako aj klenbu evanjelického 

kostola. Chceli by podať projekt na ministerstvo kultúry, k tomu okrem iných dokumentov je 

potrebný statický posudok a vykonávací projekt statika. V statickom posudku bude aj 

vyhĺbenie okolo základov a odizolovanie. Cena vykonávacieho projektu a posudku je 



8 

 

2 500,00 €. Budú veľmi radi ak ich obec Hrachovo podporí, aby sme si v obci zachovali 

historické dielo, ktoré je dominantou. P. farár vravel, že podľa statika sa praskliny vypĺňajú  

drevenými klínmy. Poprosil poslancov aby sa k tomu vyjadrili. 

P. Škvarka: evanjelický kostol, alebo akýkoľvek určite treba podporiť. 

JUDr. Kederovvá: Celú sumu? 

Starosta: p. farár povedal, že bude vďačný za každé €, ešte chcú financovať aj z tých svojich 

čo sa vyzbierajú. 

P. Škvarka: evanjelická cirkev je chudobnejšia. 

JUDr. Kederová: to osobne tiež podporuje. Môžeme čakať aj katolickú cirkev, aj tam budeme 

musieť niečo dať. Vždy keď sme jednu podporili, tak aj druhé. 

Starosta: Naposledy sme prispeli katolíckej cirkvi na maľovanie. 

Ing. Vývleková: pre evanjelickú cirkev sme prispeli 3 tisíc € a pre katolícku 1 500,00 €. 

Starosta: p. farár naznačil, že dali sme aj katolíckej cirkvi. Či dáme 2 tis. alebo 2 500,00 €, nás 

to nezabije, len musíme schváliť z rezervného fondu. 

Ing. Vývleková: Môže sa použiť rezervný fond na dotácie? 

JUDr. Kederová: Nie, asi nie. 

Starosta: nájdeme niekde v našom rozpočte. 

P. Škvarka: Keď sa minule riešil evanjelický kostol, p. starosta hovoril, že bude osvetlená 

veža a nie je to. 

Starosta: asi to nedali do projektu. Môžeme to napojiť na naše osvetlenie, pekne by to 

ukázalo. Ešte nebolo vymaľované vtedy aj kopula sa rozpadávala, teraz cez leto to opravili, 

keď to vymaľujú to bude pekné, načo by sme osvetľovali čo nie pekné, môžeme mu to 

navrhnúť. 

JUDr. Kederová: hlavné je keď už to schválime a najdú sa aj peniaze v rozpočte, aby podal 

ten projekt a aby bol úspešný.  

Starosta: môžeme dať aj z preplatku za plyn a elektriku. 

P. Vetrák: oni nemajú na to. 

Starosta dal hlasovať za poskytnutie dotácie vo výške 2 500,00 €.  Všetci poslanci súhlasili. 

JUDr. Kederová dala návrh na uznesenie: Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove schvaľuje 

poskytnutie účelovej dotácie pre Evanjelickú cirkev na vypracovanie statického posudku 

a vykonávacieho projektu na evanjelický kostol vo výške 2 500,00 Eur. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo  prijaté  Uznesenie  č. 45/03/2023  v znení:  Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove 

schvaľuje poskytnutie účelovej dotácie pre Evanjelickú cirkev na vypracovanie statického 

posudku a vykonávacieho projektu na evanjelický kostol vo výške 2 500,00 Eur. 

 

Starosta ďalej informoval, že chceme dať žiadosť na ministerstvo investícií o poskytnutie 

regionálneho príspevku pre menej rozvinuté okresy, do 4. apríla je otvorená výzva, kde 

umožnili aj obciam. Dal vypracovať žiadosť na rekonštrukciu miestnej komunikácie obce 

Hrachovo. Môžu dať 100 tis. €, nie je tam spoluúčasť, je to 100% financovanie, len malo by 

byť súhlas OZ, že chceme tento projekt realizovať. Jedná sa o Svetlú vo výške 136 643,00 € 

s DPH.  Ak by dali 100 tis. mali by sme to v poriadku na dlhé roky. Naše cesty čo sme 

opravili jedna bola za 30 tis. € a druhá za 40 tis. €. Je to podmienené tým, že musíme vytvoriť 

1 pracovné miesto, čo by nás stálo za minimálnu mzdu – doplnila Ing. Vývleková celková 

cena práce za mesiac je 944,65 € a na rok je 11 335,80 €. 

Mgr. Liptáková: pracovné miesto s čím musí súvisieť? 

Starosta: v náplni práce musí mať okrem iných starať sa o údržbu cesty, alebo verejného 

priestranstva. Až by nám toto zaplatili, to jedno miesto by sme vytvorili. Je tu aj Martinka 

Malatincová, rozvedená má jedno dievčatko, bývalý manžel jej veľa nedáva, alebo je tu p. 

Sojka, alebo Paľko Brádňan. 

JUDr. Kederová: To už je na tebe p. starosta, že koho vyberieš. 
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Starosta: rozmýšľal aj o IBV, len tá by bola viac ako 100 tis. aj s chodníkmi.  Keby už aj 

Kováčsku, alebo tú ku družstvu, to už vieme, keď ušetríme aj z vlastných dať. 

Starosta dal hlasovať za podanie žiadosti o poskytnutie regionálneho príspevku a projekt, je to 

aktivita b) cestovný ruch, zlepšenie dostupnosti okresu atraktivít a turistických bodov a je to 

účel: Rekonštrukcia miestnej  komunikácie obce Hrachovo, miestna časť Svetlá vo výške 

136 643,38 €. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo  prijaté  Uznesenie  č. 44/03/2023  v znení:  Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove 

schvaľuje predloženie žiadosti o regionálny príspevok s názvom „Rekonštrukcia miestnej 

komunikácie v obci Hrachovo, miestna časť Svetlá“ s celkovým rozpočtom projektu v sume 

136 643,38 Eur. 

 

Starosta pokračoval:  p. Foltýn má pozemok nad IBV vľavo a rozčúlilo ho, že p. 

Katreniaková, teraz už Mareková vybagrovali v decembri ako bazén a zem sa postupne začala 

váľať. Povedal, že je ochotný predať ale každému po celej dĺžke 7 metrov do hĺbky svojej 

parcely. Všetci súhlasili, muselo sa zmeniť z ornej pôdy na záhradu, lebo  v extraviláne to nie 

je možné drobiť ornú pôdu, okr. úrad sa vyjadril, je to už aj na katastri zapísané, teraz p. 

Čajko pripravuje geometrický plán, každej parcely dá  číslo, bude ich asi 7, len ide o to , že 

my tam máme tiež, tú prvú parcelu, čo sme nepredali, kde je vysoké napätie a či sa to 

odsúhlasí či to vôbec môžeme kúpiť.  Znalecký posudok na ul. Osloboditeľov  bol vo výške 

5,40 €, lenže on dal cenu 7,00 €, z tých ľudí chce každý kúpiť, vyjde to 1,5 á 1 200,00 € 

a budú mať 7 m viac. Ide o to, či kúpime aj my, nemusíme až takú podmienku nedal, ale do 

budúcna  by sme tam vedeli dať stĺp na elektriku, keď dovolia dať do zeme ten kábel na 

vysoké napätie. Problém je to, že je to 7,00 €, budeme sa musieť aj s právnikom poradiť, lebo 

my by sme mali podľa znaleckého posudku kupovať. 

P. Škvarka: Nenavrhol si p. Foltýnovi, či by za 5,40 € nepredal obci. 

Starosta:  On povedal 7,00 €,  konkrétne za obec sa nespýtal. 

JUDr. Kederová: Povedz, že nemôžeme, len za cenu podľa znaleckého. 

P, Škvarka: pri tej výmere to nie je až taký veľký rozdiel. 

Starosta: 810,00 €  a 1050,00 €, takže je rozdiel 300,00 €.  

JUDr. Kederová: My to načo využijeme? 

Starosta: do budúcna to využijeme, keď budeme predávať dakomu bude v jednej rovine a až 

by nám elektrárne dovolili  tam dať vysoké napätie, v zemi je ochranné pásom 1 m – 1,5 m, 

ten kus by sme si nechali ako vecné bremeno a predali by ten pozemok, až tie stĺpy odstránia 

tomu, kto by tam staval, ale mali by sme tam možnosť vecného bremena napr. 2 m  a jemu by 

ostalo ešte 5 m. Neskracovali by sme ten malý pozemok, čo tam je, ale vedeli sme z toho 

sedem metrového vložiť kábel. Nie je to veľký peniaz, za m2 je to dosť 7,00 €, čo sa týka 

výmery je to cca 800,00 €.. Záleží aké sú široké pozemky, tí čo majú tie väčšie hore na vrchu, 

oni majú 25-26 m široké, tu sú 18 až 20 m, presne to nie je, lebo len keď to p. Čajko vymeria. 

JUDr. Kederová: Teraz by sme schválili, len zámer. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo  prijaté  Uznesenie  č. 47/03/2023  v znení:  Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove 

Schvaľuje zámer obce na odkúpenie pozemku z parcely CKN 250/17 k parcele 250/162 do 

hĺbky parcely CKN 250/17 cca 7 m a po celej šírke parcely CKN 250/162 

 

Starosta:  28. apríla budú oslavy pri príležitosti 200. výročia narodenia Sama Vozára, budú 

vystupovať deti zo ZŠ a MŠ a ozval sa aj predseda Matice slovenskej, že prídu 5 zástupcovia 

a chcel by predniesť príhovor a spravia baner na S. Vozára. Bude oslava tým dôstojnejšia. 

Všetci poslanci sú pozvaní aj na recepciu v ZŠ. 

Mgr. Liptáková: Už je to na základnej škole, to je celá inštalácia Štúrovcov. 28.-ho už to 

nebudeme môcť mať, lebo to putuje. Od budúceho roka budú robiť putovné výstavy, vtedy by 
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to bolo dobre na ZŠ, alebo aj do  obce doniesť a urobiť výstavu pre deti, že by si prešli celých 

Štúrovcov.  

JUDr. Kederová dala návrh uznesenia: Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove  berie  na vedomie  

informáciu starostu obce o organizovaní osláv pri príležitosti 200. výročia narodenia Sama 

Vozára 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo  prijaté  Uznesenie  č. 48/03/2023  v znení:  Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove 

berie  na vedomie informáciu starostu obce o organizovaní osláv pri príležitosti 200. výročia 

narodenia Sama Vozára. 

 

Starosta ešte informoval, že v utorok by mali byť hotové projekty na Útisov dom, že sa 

zmenilo na menšiu bez prístavby terasy a do 100 tis. €. Ostala elektrická inštalácia, strecha, 

výmena všetkých výplní a zateplenie. Môžeme použiť rezervný fond na úhradu projektu.  

V apríli bude vyhlásená aj výzva, budeme robiť verejné obstarávanie, aj na to  budeme 

potrebovať použiť rezervný fond. Teraz je to elektronicky, že dáme 3 firmám a z toho sa 

vyberie, ale všetko treba zadať do systému. 

JUDr. Kederová dala návrh na uznesenie: Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove schvaľuje 

použitie rezervného fondu na prepracovanie projektovej dokumentácie stavby „Rekonštrukcia 

objektu v obci Hrachovo pre rozvoj podnikania“ vo výške: 2 400,00 € 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo  prijaté  Uznesenie  č. 49/03/2023  v znení:  Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove 

schvaľuje použitie rezervného fondu na prepracovanie projektovej dokumentácie stavby 

„Rekonštrukcia objektu v obci Hrachovo pre rozvoj podnikania“ vo výške: 2 400,00 € 

P. Škvarka: treba znovu hľadať kto to bude robiť, alebo bude ten čo predtým. 

Starosta: Musíme znova, ten čo sme mali ani nechce a musí byť rozpočet nie starší ako 3 

mesiace, keď sa vyhlasuje súťaž, ten je už 2-3 ročný aj keby bol ten rozpočet dobrý. 

 

Starosta: sociálne zariadenie v zdravotnom stredisku pre p. doktorku a p. sestričku je 

dokončené. Je to len pre nich dve, kvetinárka má tam u seba, kaderníčka má tam kde aj 

pacienti chodia, tam sú 3 toalety od jednej má kľúče. Toalety pre pacientov sú v takom stave 

ako boli aj na OU roky. Chodia tam všeliaký ľudia, aj my by sme chceli by aj to bolo pekné, 

ale to záleží aj od ľudí či sú toalety pekné a udržiavané. Chodí tam Martinka upratovať, 

veľakrát sa s takým stretne, ani sa to nedá povedať. Aj na tie máme rozpočet,  ale nemusíme 

sa s tým súriť, dôležité je doktorka a sestrička, lebo je to iné keď tam chodia každý deň, 

predsa by mala byť iná kultúra. P. Budovec sľúbil, že keď mu dáme mesiac dopredu vedieť 

on príde a urobí aj to. 

JUDr. Kederová: Robí poriadne? 

Starosta: robil nám aj škôlku aj prízemie aj na poschodíe, neboli žiadne problémy, je to pekne 

spravené, ale také veci ako radiátor to nevedel, zavolal firmu Fabriku a oni vymenili radiátor, 

zaplatili sme 400,00 €. 

Na vnútornú prestavbu ordinácie sa už robí projekt. 

P. Vetrák: Počul, že dávajú na ordinácie peniaze, keby ona požiadala. 

JUDr. Kederová: Keď sa zriaďuje nové. 

Starosta: buď nové, alebo keď je zriaďovateľom obec. 

 

Starosta: ešte informoval, že podáme žiadosť o financie na ministerstvo investícií za 

odídencov (ukrajincov). Vychádza to pre nás 5 200,00 € a nemusí sa to zdokladovať, to je ako 

refundácia nákladov. Napr. Teplý Vrch, tam ich bolo viac a majú cca 13 tis. 

JUDr. Kederová dala návrh na uznesenie: Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove  berie  

na vedomie informáciu starostu obce o predložení žiadosti o finančné prostriedky za 
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odídencov na Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej 

republiky. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Mgr Liptáková, Lupták, Škvarka, Vetrák) zdržal sa: 0, 

proti: 0. Bolo  prijaté  Uznesenie  č. 50/03/2023  v znení:  Obecné  zastupiteľstvo  v Hrachove 

berie  na vedomie predloženie žiadosti o finančné prostriedky za odídencov na Ministerstva 

investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky. 

 

Starosta ďalej informoval, o elektrike na IBV, každý má východiskovú revíznu správu na 

prípojky, atesty o výrobkoch, ktoré boli použité, každého sme emailom informovali, že si 

môžu dať žiadosť o pripojenie elektrickej prípojky do elektrárni, je to skolaudované. Je 

podpísaná zmluva s elektrárňami. Túto akciu sme robili developersky, s tým že elektrárne, t. j. 

my sme zaplatili projekt, dodávateľa sme vybrali s tých firiem, ktoré nám oni poslali, 

s ktorými spolupracujú, bolo ich 20, urobili sme verejné obstarávane, vyhrala firma Evmont 

z B. Bystrici za 34 918,00 €, urobili sa revízie, prepojenie z trafa na celú sieť a už nám prišla 

kúpna zmluva. Na sumu ktorú sme vysúťažili oni spravili znalecký posudok, či sme my 

nenavýšili. Ich znalec to vyhodnotil presne na našu sumu, takže nám celú sumu uznali, s tým 

že teraz zaplatia 20% a do dvoch rokov, môžeme požiadať my o zvyšok podľa počtu 

pripojenia ľudí. Keď máme 15 parciel, dve parcely nebudú, takže môžme požiadať len 13, t.. 

j.  my dostaneme 90-85 % z tejto sumy do dvoch rokov, až tie dva pozemky nepredáme. Ak 

by sa podarilo to vysoké napätie preložiť a ľudia kúpia a požiadajú o pripojenie, tak nám dajú 

aj za tie dva. Na jednu prípojku pripadne 2 300,00 €, takže budeme stratový 4 tis. €. 

JUDr. Kederová: celkove to vyzerá, že na IBV neprerobíme tak veľmi. 

Starosta: cesta keď sa bude robiť, tak áno. 

JUDr. Kederová: nemôžeme žiadať nejakú dotáciu na cestu? 

Starosta: výzvy sledujeme, aj teraz vyšla výzva, ale len tam kde je 20  % rómov, ako by biely 

nemohli mať problémy s cestami. 

P. Vetrák: nie len s cestami, keď to počúvame dávajú do školy pre nich. Keď ich ukážu, oni 

len ako nerobiť, nezlepšujú sa nič, oni nepotrebujú. Aj humanitu treba robiť, ale do nekonečna 

sa to nedá robiť, aj v socializme aj teraz. 

JUDr. Kederová:  Koľko projektov z EU prešlo na rómov, ale efekt nikde. 

 

Starosta informoval, že sme dostali PHSR aj SD je to aj na web stránke, v takej forme ako má   

byť, sú podpísané všetky obce, ktoré dali uznesenia pre ktoré obce to platí. Toto žiadajú pri 

každom projekte kde sa podáva žiadosť. Je tak obšírne napísané, aby zasiahol do každej 

oblasti, napr. cesty cestovný ruch, oprava budov atď. Je aj na budovy výzva, len na budovy 

postavené do r. 1980. 

 

P Škvarka sa pýtal ako je teraz s VPP? 

Starosta: zrušili § 12, má byť § 54 a bude trvať len do konca septembra, nanovo sa spravia  

s ÚPSVaR zmluvy. Skresali počet, na R. Sobotu dali 1150 ľudí, ktorí môžu byť zamestnaný 

na § 54, lebo viac peňazí nie je, ostatný budú na § 10 alebo nebudú dostávať nič. Dediny, ako 

Radnovce, Hodejov, kde je ich veľa majú problémy, my máme troch. Na každú obec by dali 

10 – 20 ľudí. My keď máme troch, náš počet sa presunul na iné obce, my viac ľudí 

nezoženieme. V apríli budú doma a bude to do konca septembra, a dostanú len tú  základnú 

časť, okrem aktivačného príspevku 120,00 €. Ešte zmenili, že nemôže mať prechodný pobyt, 

musí byť trvalý. U nás Sojka Martin má prechodný pobyt, dám ho  zaevidovať na môj dom. 

JUDr. Kederová:  Kde je on teraz? Je pracovitý? Nie je agressívny? 

Starosta: Dole v pivničke, kde je pizzéria, má tam umývadlo, sprchu WC, aj varič. Je 

pracovitý, je pravda, pije, ale má svoju mieru. Nie je agressívny. 

JUDr. Kederová:  máme šťastie, že máme málo takých aj nezamestnanosť 1,8 %, to je dobre. 
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 K bodu č. 10 – Záver 
Starosta obce sa opýtal či má ešte niekto niečo dodať, potom  poďakoval všetkým prítomným 

poslancom za  účasť a rokovanie obecného zastupiteľstva ukončil.   

 

 

                                                                                               ____________________________ 

         Ondrej Knechta 

           starosta obce 

Overovatelia zápisnice : 

 

Matej Škvarka                                                                       ____________________________                     

 

 

Ondrej Vetrák                                                                        ____________________________ 

 

 

Zapísala: Katarína Mareková 
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D O C H Á D Z K A 

poslancov OZ za rok 2023 

 
Meno priezvisko 

 

III. OZ 

30.01.2023 

IV. OZ 

30.03.2023 

Ondrej Vetrák P  

Ing. Miroslav Badinka N  

JUDr. Zuzana Kederová P  

Mgr. Jana Liptáková N  

Ján Lupták P  

Matej Škvarka P  

Iveta Valentová P  

 

 

 

 

P - prítomný 

N - neprítomný 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


